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سخنگوی طالبان

سفره های آب زیرزمینی 

میرسلیم و لندکروز و ۲۰۶ 

۸۰ دختر افغانستان 

سعادت مادی 

از نظر دبیر 

خلاف قانون اساسی 

حتی زمان ساسانیان

برخی مادران 

»بازرسی برهنه بدنی« 

اخبار ویژه ... نقش هیئت عالی نظارت مجمع تشخیص 
مصلحت نظام در واردات خودرو چیست؟

سرویس سیاسی-  چندی پیش خبری منتشر 
شد مبنی بر اینکه نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
در خصوص عملکــرد هیئت عالی نظارت مجمع 
تشــخیص مصلحت نظــام به رهبــر انقلاب نامه 

نوشتند.
ولــی الله بیاتی عضو کمیســیون امور داخلی 
کشور و شــورا های مجلس با اعلام این خبر گفته 
بود برخی فرآیند ها مانند هیئت عالی نظارت مجمع 
تشخیص مصلحت نظام یک مقداری در کار مجلس 
خلل ایجاد کرده که برای این امر نمایندگان نامه ای 
خدمت مقام معظم رهبری نوشتند که تعیین تکلیف 
کنند؛ مثلا در مواردی مانند خودرو یا شفافیت قوای 
سه گانه این ها باید حل شود و در این پیچ و خم های 

اداری و قانونی گیر نکند.
وی درخصوص زمان ارســال نامه اعلام کرده 
بود از آنجا که برخی مصوبات در بودجه تغییر کرد 
یا حذف شــد، بعد از عید این نامه نوشته و خدمت 
رهبری ارســال شد تا ان شــاءالله با نظر مقام معظم 

رهبری موارد این چنینی تعیین تکلیف شود.
محمد رشــیدی عضو هیئت رئیســه مجلس 
شورای اســلامی درباره نقش هیئت عالی نظارت 
مجمع تشخیص مصلحت نظام در مصوبات مجلس 
گفت: اعضای هیئت عالی نظارت مجمع تشخیص 
مصلحت نظام از پیشکســوتانی هستند که سال ها 
خدمتگزار مردم بودند و نظرشــان این است که ما 
چون ارتباط مستقیم با مجلس نداریم مصوباتی که 
از مجلس به شورای نگهبان می رود شورای نگهبان 
جهت تطبیق با فرامین مقام معظم رهبری و اســناد 
بالادستی نزد ما می فرستد که اگر مغایرت داشت ما 
آن مغایرت را می گیریم و به شورای نگهبان ارجاع 

می دهیم.
وی اظهار کرد: سه هزار قانون بالادستی داریم 
که برای تطبیق با آن هــا مغایرت هایی وجود دارد، 
امــا توقع ما از مجمع تشــخیص مصلحت نظام و 
هیئت عالی نظارت مجمع این است که کمک کنند 
مصوباتی که در مجلس تایید می شــوند و شورای 
نگهبان به آن ها ایرادی نمی گیرد در آنجا هم ایرادی 
از آن ها گرفته نشــود من جملــه بحث خودرو که 

امروز معضلی برای کشور ما شده است.
نماینده مردم کرمانشــاه در مجلس بیان کرد: 
امروز در دنیا مردم به دنبال اســتفاده از خودروی با 
کیفیت، با تنوع و با قیمت پایین هستند، اما ما داریم 
خودروی بی کیفیــت و با تنوع پایین و قیمت چند 
برابر به مردم می دهیم که این خلاف دســتورات و 
فرامین مقام معظم رهبری و اسناد بالادستی توسعه 

نظام است.
عضو کمیســیون ویژه جهش و رونق تولید و 
نظارت بر اجرای اصل ۴۴ قانون اساســی مجلس 
اضافــه کرد: من خواهش می کنــم که هیئت عالی 
نظارت مجمع تشــخیص بــه این امر توجه کند که 
واردات خــودرو موجب رقابت جــدی و باعث 
کاهش سطح تولید داخلی نمی شود بلکه به کیفیت 
تولید کمک می کند. امــروز، چون رقابتی در بازار 
خودروی ما وجود ندارد و قیمت دســتوری دولت 
به خودروســازان وجود دارد هم خودروســازان 
و هم مصرف کنندگان شــاکی هســتند همچنین 
نســبت به تولید خودرو با دنیا فاصله جدی داریم 
و در مصــرف هم خــودروی بی کیفیت را به چند 
برابر قیمت می فروشــیم که موجب آلودگی جدی 
زیست محیطی شده، چون با استاندارد های جهانی 
در مصــرف بنزین خیلی فاصلــه دارد و هم باعث 
شده جان بسیاری از مردم در جاده ها به خطر بیفتد 

و تلفات جانی و مالی داشته باشیم.
 عضو کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی 
مجلس درباره دلیــل مخالفت هیئت عالی نظارت 
مجمع تشخیص مصلحت نظام با واردات خودرو 
گفت: دلیل مخالفت هیئت عالی نظارت مجمع این 
اســت که معتقدند به تولید ملــی ضربه می زند در 
صورتی که اینطوری نیســت. از تولید ملی حتی از 
قبل از انقلاب هم حمایت شده، اما چطور است که 
چیزی که پنجاه سال حمایت شده کیفیتش هر روز 
بدتر شــده و قیمتش هم هــر روز با قیمت جهانی 

فاصله پیدا کرده است.
رشــیدی ادامه داد: امروز با قیمت یک پژو در 

ایران که مثلا پانصد الی ششصد میلیون تومان است 
بهترین ماشین را با دلار پنجاه و چهار الی پنج هزار 
تومانی در کشــور های همسایه می توانید تهیه کنید 
که آن ماشین اگر به کشور ما بیاید هفت الی هشت 
برابر قیمتش فرق دارد و این اجحاف به ملت ما است 
چراکه نه قانون اساســی این را می پذیرد و نه مردم 
تحمل این فضا برایشان آسان است. خواهش ما این 
اســت کمک کنند تا این انحصار در تولید خودرو 
در کشــور شکسته شــود و راهی که همه مردم دنیا 
می روند ما هم در کشــور خــود برویم که موجب 
می شود تولید در کشور در رقابت محصولات جانبی 
خود را بالا بکشــد وکیفیت ارتقا یابد و قیمت هم 
متعادل شود، اما امروز این اتفاق برای مردم ما نیفتاده 

است و مردم شاکی هستند.
وی با بیان اینکه وظیفه شــورای نگهبان اعلام 
مغایرت های قانون اساسی و شرع با مصوبه مجلس 
اســت و هیئت عالــی نظارت مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام مغایرت با اسناد بالادستی را می گیرد، 
گفت: ما می گوییم این مغایرت ها باید هدفمند باشد 

و با منافع ملت در تعارض نباشد.
عضو کمیســیون ویژه جهش و رونق تولید و 
نظارت بر اجرای اصل ۴۴ قانون اساســی مجلس 
تصریح کرد: طبق قانون مصوبه مجلس به شــورای 
نگهبان ارســال و شــورا پس از بررسی برای مغایر 
نبــودن با اســناد بالادســتی به مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام ارســال می کند و مجمع هم به هیئت 
عالی نظارت می فرســتد و رای هیئــت دوباره به 
صحن مجمع تشخیص می آید و دوباره رای گیری 
می شود، اما، چون کسانی که در هیئت عالی نظارت 
هستند در صحن مجمع تشخیص هم هستند وقتی 
دوباره رای گیری می شود مغایرت با اسناد بالادستی 

اعلام می شود.
رشــیدی گفت: من اطلاعی از نامه نمایندگان 
مجلس به رهبــر انقلاب در خصوص هیئت عالی 
نظارت مجمع تشــخیص مصلحت نظام ندارم. ما 
به دنبال تعامل و همکاری با مجمع هستیم و کمک 
کنیم تا مصوبات مجلس که توسط شورای نگهبان 

تایید شده، اجرایی شود.
پس از اینکه در رسانه ها اعلام شد هیئت عالی 
نظارت مجمع تشخیص با واردات خودرو مخالف 
است مرکز رسانه و روابط عمومی مجمع تشخیص 
مصلحت نظام با صدور اطلاعیه ای به ســوالات و 
ابهامات در خصوص نظر هیئت عالی نظارت درباره 

واردات خودرو های کارکرده پاسخ داد.
مجمع تشخیص مصلحت نظام

در اطلاعیه این مرکز آمده اســت: در روز های 
اخیــر مطالب و ســوالاتی مبتنی بر مخالفت هیئت 
عالــی نظارت مجمع با واردات خودروی کار کرده 
در مصوبه بودجه سال ۱۴۰۲ و نیز شبهاتی تکراری 
و پاســخ داده شده درباره جایگاه قانونی این هیئت 
در فضای مجازی منتشــر شــده است که از جمله 

آن، ســوالات برخی از نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی است.

۱- بر خلاف آنچه که مکرراً از ســوی برخی 
اشــخاص و نمایندگان مجلس شــورای اسلامی 
مطرح شــده است، مجمع تشخیص مصلحت نظام 
مخالفت کلی و مطلق با واردات خودرو ندارد. گواه 
این امر، تأیید مصوبه ســاماندهی صنعت خودرو 
توسط مجمع در تاریخ ۲۱ اردیبهشت ۱۴۰۱ است 
کــه طی آن واردات انواع خودرو با لحاظ مصلحت 

کشور و مردم، مجاز دانسته شده است.
۲- در مصوبه بودجه ســال ۱۴۰۲ کل کشور 
نیــز واردات انــواع مختلفی از خودرو و ماشــین 
آلات نظیر آمبولانس و ماشــین آلات و تجهیزات 
راهســازی و راهداری پیش بینی شده بود که مغایر 
با سیاست های کلی تشخیص داده نشد و مورد تأیید 
هیأت عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام، 

قرار گرفت.
۳- مصوبــه مجلس شــورای اســلامی در 
خصوص واردات خودرو های کارکرده که شــامل 
انواع کشــنده ها، کامیون، اتوبوس، مینی بوس، ون 
و ســواری، در هیئت عالی نظارت مورد بررســی 
قرار گرفــت و صرفاً واردات خودرو های کارکرده 
»سواری« به دلیل مغایرت با بند هایی از سیاست های 
کلی »حمایت از تولید ملی، کار و ســرمایه ایرانی«، 
سیاســت های کلی »اقتصــاد مقاومتی« و همچنین 
سیاســت های کلی »برنامه هفتم« با مخالفت هیئت 
عالی نظارت مواجه شــد که مجلس محترم شورای 
اســلامی، مصوبــه خود را با حــذف خودرو های 
»سواری« از فهرست خودرو های کارکرده وارداتی، 
اصلاح نمود. شایان ذکر است این مغایرت در کنار 
۳۱ مغایرت دیگر بودجه ۱۴۰۲ با سیاست های کلی، 
به شورای نگهبان منعکس شده بود، مجلس محترم 
۱۹ مغایــرت را اصلاح و بــر ۱۳ مورد از مصوبات 
خــود اصرار کرد که در قالب موضوع اختلافی بین 
مجلس و شــورای نگهبان، در روز های پایانی سال 
۱۴۰۱ به صحن مجمع تشــخیص مصلحت ارجاع 
شــد و در جلسات فوق العاده مجمع، مورد بحث و 

تصمیم گیری واقع شد.
در ضمن خاطر نشان می سازد: مصوبات هیئت 
عالی نظارت بر اجرای سیاســت های کلی، با رأی 
اکثریــت اعضا هیئت صورت می گیرد و در مصوبه 
مربوط به واردات خودرو های ســواری کارکرده، 

اکثر قریب به اتفاق اعضا هیئت بدان رأی دادند.
لازم به ذکر است، هجمه و اتهامات غیر اخلاقی 
نظیــر تهمت ارتباط اعضای هیئــت عالی نظارت 
مجمع با مافیای خودرو! از سوی برخی نمایندگان 
مجلس و رسانه ها، آسیب هایی را برای تعامل فعال 
و برادرانه میان ارکان نظام و ایجاد تشویش و نگرانی 
در افــکار عمومی جامعه، ایجاد می کند و دوری از 
این فضا و پاسخ مستدل به سوالات، راهبرد مجمع 

تشخیص مصلحت نظام است.

سرویس سیاســی-یک عضو کمیسیون 
عمران مجلس شورای اسلامی گفت: اگر دولت 
ساخت مسکن را با جدیت دنبال کند و در کنار 
آن اخذ مالیات از خانه های خالی اجرایی شود، 
التهاب از فضای بازار مســکن برداشته خواهد 

شد.
عادل نجــف زاده دربــاره وضعیت بازار 
مسکن، با بیان اینکه مجلس تمام ابزارهای مورد 
نیاز نظارتی را برای کنترل بازار مسکن در اختیار 
دولــت قرار داده اســت، تصریح کرد: در قانون 
جهش تولید مسکن تامین زمین مورد نیاز برای 
ساخت مسکن به ویژه اخذ زمین از نهادهایی که 

زمین هایی در اختیار داشته و از آن استفاده نمی 
کردند، پیش بینی شــده است. در کنار این مورد، 
نظام تامین مالی برای ســاخت مسکن با تشکیل 

صندوق ملی مسکن در نظر گرفته شده است.
وی در ادامه اظهار کرد: تاکید رئیس جمهور 
برای ســاخت مسکن نیز حاکی از علاقه دولت 
برای کنترل بازار مســکن اســت. در عین حال 
مجلــس، قانون مالیات بر خانه های خالی را نیز 

به تصویب رسانده است.
نماینــده مردم خوی در مجلس شــورای 
اســلامی گفــت:  تمــام ابزارهــای لازم برای 
ســاماندهی بازار مســکن در اختیار دولت قرار 

گرفته اســت و از نظر بنده دولت به راحتی می 
تواند در کنترل قیمت ها در بازار مســکن ایفای 
نقــش کند. نجــف زاده تصریح کرد: از آنجا که 
در ســاخت یک میلیون واحد مسکونی در سال 
توفیق چندانی حاصل نشــده است، بین عرضه 
و تقاضا در بازار مســکن مشکل اساسی وجود 
دارد. نــگاه بنده این اســت که اگر قانون جهش 
تولید مسکن به طور جدی اجرایی شود، دولت 
نیز ساخت مسکن را به نحو جدی شروع کند و 
در کنــار آن بحث مالیات بر خانه های خالی نیز 
به طور جدی دنبال شود، التهاب از فضای بازار 

مسکن برداشته خواهد شد.

مصوبه واردات خودرو با یکسری حواشی مواجه شد که یک بخشی از آن متوجه هیئت عالی نظارت 
مجمع تشخیص مصلحت نظام شد.

ســه هزار قانون بالادســتی داریــم که برای تطبیــق با آن هــا مغایرت هایی 
وجــود دارد، امــا توقع مــا از مجمع تشــخیص مصلحت نظــام و هیئت عالی 
نظارت مجمع این اســت که کمک کنند مصوباتی که در مجلس تایید می شــوند 
و شــورای نگهبــان به آن ها ایرادی نمی گیرد در آنجا هــم ایرادی از آن ها گرفته 
نشــود من جمله بحث خودرو که امروز معضلی برای کشــور ما شــده اســت.

سرویس سیاسی- نایب رئیس 
کمیســیون امور داخلی کشــور و 
شــوراها در مجلس گفت: یکی از 
تغییرات اساســی صــورت گرفته 
در طــرح اصلاح قانــون انتخابات 
مجلس، افزایش فرصت دســتگاه 
های نظارتی به خصوص شــورای 
نگهبــان برای بررســی صلاحیت 
نامزدهــا بوده که کمــک می کند تا 

حقی از فردی ضایع نشود.
حمیدرضــا کاظمــی درباره 
آخرین وضعیت طرح اصلاح قانون 
انتخابــات مجلس، بیان کرد: مجلس تمام تلاش خود را به کار گرفت تا این 
طرح به انتخابات ســال جاری برسد، اکنون این طرح در مجلس نهایی شده 
و به شــورای نگهبان رفته اســت تا جایی که بنده مطلع شدم ایرادات شورای 
نگهبان به این طرح عمیق و اساســی نیست بلکه بیشتر ایرادات شکلی است 
و احتمالا شــورای نگهبان نیز تا اوایل هفته آینده نظرات خود را پیرامون این 

طرح به مجلس اعلام خواهد کرد.
وی ادامــه داد: اگر ظرف مدت کوتاهی بتوانیم نظر شــورای نگهبان را 
تامین کنیم، این طرح به انتخابات سال جاری مجلس خواهد رسید و انتخابات 

بر اساس قانون جدید برگزار خواهد شد.
نماینده مردم پلدختر در مجلس شــورای اسلامی، تصریح کرد: یکی از 
تغییرات اساســی صورت گرفته در این طرح، افزایش فرصت دستگاه های 
نظارتی به خصوص شــورای نگهبان برای بررسی صلاحیت نامزدها است، 
اینکه شــورای نگهبــان مرحله به مرحله با فرصــت کافی بتواند صلاحیت 
نامزدها را بررســی کند، مولفه مهمی است، ما با این دید به این موضوع نگاه 

کردیم تا حقی از کسی ضایع نشود.
نایب رئیس کمیسیون امور داخلی کشور در ادامه خاطرنشان کرد: یکی 
دیگــر از تغییرات صورت گرفته در طرح اصــلاح قانون انتخابات مجلس، 
بحث ترکیب هیات های اجرایی اســت که در این طرح جامع تر دیده شــده 
تا در ابعاد مختلف نقش آفرینی کنند. از آنجا که در قانون اساســی بر مردمی 
ســازی انتخابات و نظارت بر آن تاکید شده است، سعی ما بر این بوده تا این 

موضوع در قانون پررنگ تر شود.
وی افزود: در بحث برگزاری انتخابات به صورت تناســبی در تهران، از 
نظر بنده تا زمانی که احزاب در کشور نهادینه نشوند، انتخابات تناسبی خیلی 
نمی تواند حلال مشکلات باشد اما اگر احزاب در سطح کشور نهادینه شده 
و برای انتخابات کاندیدا و لیست معرفی کرده و مسئولیت آن را نیز بر عهده 

بگیرند وضعت جور دیگری خواهد شد.
کاظمــی گفــت: امروز اکثر کارهای حزبی در کشــور نوظهور و صرفا 
در بازه زمانی انتخابات اســت، احزابی در بازه زمانی انتخابات فعال شــده 
و یــک لیســتی ارائه می دهند اما بعد نیز اصلا پاســخگو نیســتند. نهادینه 
شــدن احزاب بدین معناســت که احزاب اساســنامه خــود را به صورت 
جــدی به مردم معرفی و مردم نیز با شــناخت احزاب خود را انتخاب کنند، 
 احــزاب نیز مســئولیت معرفی افراد بــه مردم را بعــد از انتخابات به عهده 

بگیرند. 
یعنی احزاب پاسخگوی عملکرد لیست خود باشند، اگر احزاب اینگونه 
فعالیت کنند، انتخابات تناسبی خوب است اما اگر احزاب نهادینه نشده و ما به 
یک سری لیست ها سهمی از کرسی های پارلمان دهیم که پاسخگو نیستند، 

از نظر بنده انتخابات تناسبی گزینه مناسبی نیست.

ســرویس سیاســی- عضو 
کمیســیون عمران مجلس گفت: در 
قانون جهش تولید مســکن بانک ها 
در ســال اول مکلف بــه پرداخت 
۳۶۰ هزار میلیارد تومان تســهیلات 
به حوزه مســکن بودند که این امر 
محقق نشــده و تنها بانک مسکن در 
این حوزه پیــش قدم بود. همچنین 
دســتگاه های اجرایــی مکلــف به 
واگذاری اراضی تحت تملک خود 
به وزارت راه و شهرسازی بودند اما 
در این مدت برخی از آنها به وظایف 

خود عمل نکردند.
ابراهیم نجفی عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی با اشاره به 
وضعیت بازار مســکن و افزایش سرسام آور اجاره بها املاک مسکونی گفت: 
طرح کنترل و ســاماندهی اجاره بها املاک مســکونی در کمیســیون عمران 
مجلس طی جلســات متعدد با حضور کارشناسان و مسئولان مربوطه مورد 
بررســی قرار گرفت و امیدواریم با تصویب کامل آن در صحن علنی مجلس 

و تبدیل شدن این طرح به قانون شاهد بهبود وضعیت بازار مسکن باشیم.
وی ادامه داد: با توجه به وجود مشــکلات متعدد در حوزه بازار مسکن 
معتقدم باید به مســائل ریشــه ای و اساســی در این حوزه بپردازیم؛ چراکه 
طرح هایی مانند ســاماندهی اجاره بهای املاک مسکونی بیشتر نقش مُسکن 

را دارند.
نماینده مردم آستانه اشرفیه در مجلس با بیان اینکه دولت طبق وعده خود 
مکلف به ســاخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی در سال است، تصریح 
کرد: با توجه به قانون جهش تولید مســکن بانک ها در ســال اول مکلف به 
پرداخت ۳۶۰ هزار میلیارد تومان تسهیلات به حوزه مسکن بودند که این امر 
محقق نشده و تنها بانک مسکن در این حوزه پیش قدم بوده است. ضمن اینکه 
طبق قانون دستگاه های اجرایی مکلف به واگذاری اراضی تحت تملک خود 
به وزارت راه و شهرســازی بودند اما در این مدت برخی از آنها به وظایف 

خود عمل نکردند.
وی افزود: بنده در حوزه انتخابیه خودم به دنبال واگذاری زمین از سوی 
دســتگاه های دولتی و اجرایی نیســتم و مطابق قانون جهش تولید مسکن و 
آیین نامــه اجرایی آن، اراضی بخش های خصوصی در داخل طرح های جامع 
تفصیلی و خارج از آن می تواند با الحاق به شهرها برای ساخت مسکن مورد 
استفاده قرار گیرند که با وجود متقاضی زیاد در این حوزه دولت و وزارت راه 
و شهرسازی اهتمام کافی برای اجرای این قانون که بر افزایش تولید و عرضه 

مسکن و در نهایت کاهش نرخ ها تاثیرگذار هستند، ندارند.
عضو کمیســیون عمران مجلس تاکید کرد: البته باید پذیرفت با اجرای 
طرح هایی مانند ســاماندهی املاک مســکونی و اقداماتی نظیر کاهش تعرفه 
و حق الزحمــه مشــاوران املاک اثرگذاری پررنگی در بازار مســکن ایجاد 
نمی شــود چراکه باید به مسائل ریشــه ای تر پرداخته شود، بی تردید دولت 
خود امکان ســاخت مســکن نداشته و باید با تســهیل صدور پروانه شرایط 
را برای حضور مردم و ســاخت مســکن در محدوده های بافت فرســوده 
 و روســتایی فراهم کند و مردم با اخذ تســهیلات اقدام به ســاخت مسکن 

کنند.

نایب رئیس کمیسیون امور داخلی بیان کرد:

آخرین تغییرات طرح اصلاح قانون 
انتخابات مجلس

نجفی عضو کمیسیون عمران مجلس:

دولت اهتمام کافی برای اجرای قانون 
جهش تولید مسکن را ندارد

نجف زاده عضو کمیسیون عمران:

تمام ابزارهای لازم برای ساماندهی بازار مسکن در 
اختیار دولت قرار دارد

سیاسی

سخنگوی طالبان می گوید: »نیرو های ما به ویژه نیرو هایی که در مناطق مرزی 
فعالیت می کنند، بسیار آموزش دیده اند، متأسفانه این حوادثی که بار ها رخ می دهد 
و چندبار تکرار شــده، دلیل اش آن نیســت که نیرو های ما بی توجهی کرده و یا 
آموزش دیده نیستند.«. وی افزوده است که آن ها برای آموزش نظامیان خود دارای 
مرکز آکادمیک هستند و از امکانات مورد نیاز، برخوردار است و در حال حاضر 
مشغول آموزش نیرو های امنیتی خود هستند. مجاهد در مورد درگیری های اخیر 
مرزی، طرف ایرانی را مقصر خواند و ادعا کرد که »این درگیری ها ناشی از ایجاد 
مزاحمت از ســوی نیرو های ایرانی و گشــودن آتش در گام اول، از سوی آن ها، 
بوده است«. وی گفت: »نیرو های ایرانی همیشه اولین تیر ها را شلیک می کنند و 
در جهت ما مزاحمت ایجاد می کنند، و نیروهای ما را مجبور به واکنش می کنند... 
ایران باید روی نیرو های خود تمرکز کند تا تفاوت های ظریف موجود را درک 

کنند و بدانند که احتیاط در مناطق مرزی، ضروری است«.

عضو هیات نمایندگان استان کرمان در مجلس گفت: کرمان تقریبا سفره های 
آب زیرزمینی خود را به خاطر عمق و شــوری بالا و یا به خاطر تلخی و اســیدی 
شدن آب از دست داده است، بنابراین امیدی به سفره های آب زیرزمینی در استان 
نیست. حسین جلالی با اشاره به اوضاع تامین آب در استان کرمان اظهار داشت: 
اســتان کرمان در دل کویر لوت قرار دارد و تقریبا سفره های آب زیرزمینی خود 
را به خاطر عمق و شــوری بالا و یا به خاطر تلخی و اســیدی شدن آب از دست 
داده است، بنابراین امیدی به سفره های آب زیرزمینی در استان نیست. وی افزود: 
ممکن است به صورت ناپایدار و مقطعی بتوانیم از آب زیرزمینی استفاده کنیم اما 

برای بلندمدت آبی موجود نیست.

ویدئویی در شبکه های اجتماعی وایرال شده که نشان می دهد یک شهروند 
ایرانی در نجف از میرسلیم پرسیده که آیا واقعا ۲۰۶ و لندکروز تفاوتی ندارند؟ 
بعد از حضور جنجالی مصطفی میرسلیم در یک مناظره تلویریونی و ادعای اینکه 
خودروهای ۲۰۶ و لندکروز تفاوتی با هم ندارند شهروندان زیادی در شبکه های 

اجتماعی به این ادعا واکنش نشان داده اند.

بنابر اعلام یک مقام محلی افغانستان، دست کم ۸۰ دانش آموز دختر در دو 
حمله جداگانه به مدارس ابتدایی در ولایت سرپل در شمال این کشور مسموم 
شدند. به گزارش آسوشــیتدپرس، »محمد رحمانی« افزود: این حملات به دو 
مدرســه مجزا صورت گرفته که در کنار یکدیگر قرار داشــته اند. بر اساس این 
گزارش، این نخســتین حمله از این نوع به دانش آموزان دختر از زمان به قدرت 

رسیدن طالبان در سال ۲۰۲۱ در افغانستان به شمار می آید.

پناهیان با بیان اینکه تجربه تاریخی ما نشان می دهد که ولایت فقیه به چیزی 
جز اســتقلال، قدرتمندی و آزادی حقیقی آراء ملت دعوت نکرده است، گفت: 
انسانی که بنده کسی جز خدا نباشد قدرت رهایی و مبارزه پیدا می کند و ولایت 
فقیه به تبعیت از اســلام و قرآن ما را به بندگی خدا دعوت می کند بنابراین هیچ 

عاملی مانند ولایت فقیه سعادت دنیایی و مادی ما را تضمین نمی کند.

حجت الاسلام محمدحسین طاهری آکردی درباره لایحه عفاف و حجاب 
که از سوی قوه قضاییه نوشته شده و برای تصویب به مجلس ارسال خواهد شد 
گفت: شــاید بزرگترین ضعف لایحه عفاف و حجاب این است که به صورت 
میدانی تهیه نشده است. یعنی گروهی کارشناس در گوشه ای نشسته و بر اساس 
مصادیق جرم، از نگاه جرم شناسی به موضوع نگاه کرده و مصادیق بی حجابی، 
بدحجابی و کشــف حجاب را فقط با جرم تشــخیص داده اند در حالی که اگر 

برداشت های اجتماعی و فقهی را درنظر می گرفتند، بسیار موثر بود. 

غلامرضا مصباحی مقدم، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در رابطه با 
جلسه اخیر مجمع تشخیص مصلحت نظام پیرامون طرح شفافیت قوای سه گانه، 
گفت: طبق قانون اساسی تمامی قوانین مجمع تشخیص مصلحت نظام بایستی 
توسط خود مجمع تدوین و به تایید شخص رهبری برسد لذا طبق قانون اساسی، 
مجلس شورای اسلامی نمی تواند برای مجمع تشخیص قانون وضع کند و این 

خلاف قانون اساسی است.

حجت الاسلام مهدی طائب  در مورد حجاب گفت: برخی اذعان دارند که 
چرا می خواهید حجاب را اجباری کنید؛ من در پاسخ می گوییم ما در دنیا حجاب 
اجباری نداریم بلکه بی حجابی اجباری داریم چرا که حجاب مسئله فطری و ذاتی 
است. حجت الاسلام طائب عنوان کرد: در ایران هرگز بی حجابی حتی در دوران 
ساسانیان براساس نقاشی های این زمان نداشتیم، به عنوان مثال رضاشاه سرنیزه 
گذاشت که باید زنان بی حجاب اجباری باشند. وی با ذکر این نکته که شما دینی 
در عالم سراغ ندارید که بی حجابی را ترویج کند، عنوان کرد: در تمام ادیان حجاب 
وجود داشته است، خدای متعال دینش و مومنین به دین خود را در شرایط سخت 

مورد حمایت قرار می دهد.

انســیه خزعلی در پاســخ به اینکه با توجه به تغییر پیدا کردن ساعت آغاز 
به کار ادارات به ساعت ۶ صبح، مادران شاغل دارای فرزند خردسال نسبت به 
سپردن فرزند خود به مهدکودک و عدم هماهنگی ساعت کار مهدهای کودک 
با ســاعت آغاز به کار ادارات دغدغه دارند، اظهار کرد: ما تقاضای خود را به 
دولت داده ایم تا ســاعت آغاز به کار مادرانی که فرزند زیر ۷ سال دارند، تا ۸ و 

۳۰ دقیقه شناور باشد.

میزان نوشت: بازرسی بدنی از متهمان و محکومان قبل از ورود به زندان 
در حال حاضر با اســتفاده از تجهیزات فناوری روز صورت می گیرد. البته 
در نظام های زندان بانی کشــورهای غربی نیز، علی رغم دسترسی به آخرین 
فناوری های روز، همچنان در موارد لازم، بازرسی های فیزیکی به کار گرفته 
می شود.در ایران نیز، با توجه به اینکه امکان واردکردن اقلام ممنوعه از قبیل 
تلفن همراه، مواد مخدر، سیم کارت و ... به زندان از سوی افراد وجود دارد 
در برخی از موارد خاص که نیاز به بررسی کامل بدن وجود دارد، این گونه 
بازرســی ها با رعایت موازین قانونی، شرعی و حفظ حریم خصوصی افراد 
انجام می شــود و بدیهی اســت که در این راستا بازرسی زندانیان زن صرفا 
توســط مامورین زن صورت می گیرد.همچنیــن برخلاف ادعاهای مطرح 
شــده، در این بازرســی ها، هیچگونه تصویری ثبت و ضبط نمی شــود و با 
رعایت تمام پروتکل ها، بازرســی بدنی انجام می شود.طرح ادعاهایی مبنی 
بر روال بازرسی ها با برهنه کردن افراد در ادامه پروژه سیاه نمایی از ایران در 
خارج از کشور است که متاسفانه در داخل نیز عده ای با بیگانگان هم نوایی 

می کنند و همان سخنان تکرار می شود.


